
 

 

Ministeren 

 

 Side     1/1 

19. april 2018 

 

Koncernøkonomi 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K 

 

Tel. 6198 4000 

Mail uim@uim.dk 

Web www.uim.dk 

 

CVR-nr. 36977191 

 

Sags nr. 2018 - 6352 

Akt-id 411007 

  

 

Lovsekretariatet 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Medlem af Folketinget Holger K. Nielsen (SF) har den 11. april 2018 stillet følgen-

de spørgsmål nr. S 696 til udlændinge- og integrationsministeren, som hermed 

besvares. 

 

Spørgsmål S 696: 

 

Mener ministeren, at antallet af administrative flytninger, som børn i asylsystemet 

tvinges igennem, er acceptabelt, og har ministeren planer om at reducere dette 

antal? 

 

Svar: 

 

Det er klart, at asylansøgere ikke skal flyttes fra center til center uden grund – det 

gælder både børn og voksne.  

 

Jeg ved, at Udlændingestyrelsen er opmærksom på dette, og at styrelsen bestræ-

ber sig på at begrænse antallet af flytninger inden for de overordnede rammer, 

der er for asylindkvarteringen. 

 

Indkvarteringssystemet er indrettet med forskellige centertyper, som bl.a. omfat-

ter modtage-, opholds-, hjemrejse- og udrejsecentre. Denne indretning medfører i 

sig selv, at asylansøgere i løbet af deres tid i indkvarteringssystemet, vil komme til 

at flytte i forbindelse med faseskift i asylsagsbehandlingen. 

 

Derudover er det væsentligt at holde sig for øje, at de seneste år har været kende-

tegnet ved ekstraordinært store udsving i behovet for indkvarteringspladser i 

Danmark. Ultimo februar 2016 var der 98 asylcentre i drift, mens der aktuelt er 22 

centre i drift. Lukningen af asylcentre medfører nødvendigvis flytninger af de til-

bageværende beboere. 

 

Endelig kan der ske flytninger f.eks. med henblik på at opretholde ro og orden på 

centrene eller på baggrund af ønsker fra beboerne selv. 

 

 

Inger Støjberg  
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Anette Görtz 
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